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“Visad, sitked, jon-
nakad, natuke intri-
gandid ja oma põhi-
mõtetes kindlalt kin-
ni.” Nii iseloomustas 
oma pidupäevakõ-
nes Elva kaitseliitla-
si reservkapten Aar-
ne Salo.

Sirje Veldi

Mehed, kes 1990. aas-
tal asutamislepingule alla 
kirjutasid, mäletavad hästi 
seda 22. märtsikuu päeva, 
mil 28 erksama isamaalise 
tunnetusega meest kogu-
nes vanasse kultuurimajja, 
täis otsustavust taastada 
Elvas Kaitseliidu rühm. Ja 
tegidki ära! Elva rühm oli 
esimene ametlikult regist-
reeritud Kaitseliidu üksus 
Tartumaal. Esimesse viie-
liikmelisse juhatusse valiti 
Ülo Reilson, Ville Sonn, Ri-
ho Ühtegi, Rein Graf ja Ai-
vo Kapten.

Paari päevaste vahe-
dega asutati Tartus veel 
Tartu Kaitseliidu rühm ja 
Tamme rühm. Märtsis-ap-
rillis asutati Kaitseliidu ük-
sused Nõos, Rannus, Kon-
gutas, Ilmatsalus, Kambjas 
ja Puhjas. Ja nii ikka eda-
si. Sama aasta septembris 
loodi siinkandis veel Rõn-
gu rühm.

Kogu Eesti Kaitseliidu 
taassünnipäevaks loetakse 
aga 17. veebruari 1990. Sel 
päeval kogunes Järvakan-
dis 125 üle vabariigi vali-
tud esindajat, et taastada 
kaitseliit üleriigilise orga-
nisatsioonina. Tänavu ava-
ti Järvakandi kultuurimaja 
ees selle sündmuse puhul 
mälestuskivi.

Kaitseliidu Tartu maleva 
Elva üksikkompanii pealik, 
lipnik Heldur Lepisk ütles 
möödunud laupäeval Tar-
tumaa Tervisespordikes-
kuse saalis, et Kaitseliit ei 
ole noor ja algaja, vaid ju-
ba vana ja auväärne orga-
nisatsioon, kes nagu tugev 
puu, on 20 aastaga kindlalt 
juurdunud.

Kaitseliidu taastamist 
propageeris ennekõike 
1987. aastal loodud muin-
suskaitse selts, kes alus-
tas seni keelatud ajaloo 
uurimise ja Eesti oma mä-
lestusmärkide taastami-
sega. Ridamisi toimunud 
sündmused nagu koosole-
kud Hirvepargis, Võrus es-
makordselt avalikkuse et-
te toodud sinimustvalge 

lipp, esimene Eesti vabarii-
gi aastapäeva tähistamine 
1988. aastal, suveräänsus-
deklaratsioon ja 1989. aas-
tal alanud kodanike liiku-
mine ning MRP 50. aasta-
päeva puhul toimunud Bal-
ti kett muutsid ajalugu.

“Rahvas ärkas ja seda 
protsessi ei olnud enam 
võimalik peatada,” ütles 
reservkapten Aarne Salo. 
“Kõige selle kõrval hakati 
taastama riigikaitset, piiri-
valve kõrvale tekkis kodu-
kaitse. Muinsuskaitseklubi-
des leidus julgeid, rahvusli-
kult meelestatud ja teotah-
telisi noori, kellest hiljem 
said tublid kaitseliitlased.”

Elva maleva liikmes-
kond oli algusaastatel väga 
aktiivne. Osaleti piiritulpa-
de paigaldamise aktsioonil, 
valvati ja kaitsti 1991. aas-
ta augustiputši ajal teletor-
ni ja Toompead ning osa-
leti NLKP ja KP hoonete ja 
vene vägede objektide üle-
võtmisel ning teistel üritus-
tel ja aktsioonidel. 1992. 

aasta oktoobris korraldas 
Tartu malev esimesed sõja-
järgsed kaitseliidu päevad, 
mis oli aastaid üks olulise-
maid omavahelisi jõukat-
sumisi. Lisaks suuremate-
le üleriigilistele õppustele, 
on Elva kaitseliitlastel ka 
oma kohalikud traditsioo-
nid: suurõppus Hundilõks, 
suvepäevad, ühisüritused 
Elva linnavalitsuse, pääs-
teteenistuse ja politseiga, 
võidupüha ja vabariigi aas-
tapäeva tähistamised jne. 
Praegu on Elva Kaitseliidus 
üle 190 liikme.

“Eriti tublid on meie 
sõjalis-sportlased, eesot-
sas nooremseersant Indrek 
Roosiga, kes on suutnud 
luua enda ümber tugeva 
meeskonna ja on paistnud 
silma vabariiklikel pat-
rullvõistlustel, Erna, Utria 
ja teistel võistlustel,” ütles 
Salo.

Major Riho Ühtegi, kes 
on olnud Elva Kaitselii-
du juures selle loomise al-
gusest peale, ütles, et Elva 

kaitseliitlased on end kaht-
lemata jäädvustanud Kait-
seliidu ajalukku. “Meenu-
tagem kasvõi augustiputši, 
kus Elva ja Tamme male-
vad olid ainsad, kellele te-
gelikult usaldati Toompea 
kaitsmine. Seda palus tol-
lane ülemnõukogu esimees 
Arnold Rüütel isiklikult, et 
saatku me üks üksus, kes 
on hästi distsiplineeritud. 
Loetud päevad hiljem olid 
meie mehed Hirvepargi 
sündmustel.”

Ühtegi sõnul on nii mõ-
nedki Elva malevkonna 
mehed pälvinud tunnus-
tust ka eksiilvalitsuselt, se-
da veel enne Eesti Vabarii-
gi taastamist. Ühtegi mee-
nutab ka mitut aktsiooni 
Ida-Virumaal, samuti se-
da, kuidas nad nn Hotell 
Noobli operatsioonil sundi-
sid Eestist lahkuma Keme-
rovo maffia.

Elva malev on andnud 
palju häid mehi kaitseväe-
le. Praegune Võru male-
va staabiülem Aivo Kap-
ten on olnud Elva malev-
konna pealik ja erinevatel 
ametikohtadel Kaitseliidus 
ja Kaitseväes; Mati Mumm, 
kelle panust Kaitseliitu on 
raske alahinnata; Aado 
Mets, keda tuntakse kait-
seväes ja Kaitseliidus kui 
oma ala tõelist spetsialisti; 
Mart Vendre, kes on prae-

gu tippmees õhuväes.
Major Aivo Kapteni sõ-

nul ei vaja Elva kaitseliitla-
sed aatelisi sõnu, sest kõik 
need aated on meeste en-
di sees. Ta tuletas meelde, 
et esimese vabariigi ajal 
suutis Kaitseliit püsida 22 
aastat, seega on praegusel 
järglasel võimalus see piir 
ületada ja kesta kauem.

“Meil on juba 20 aastat 
täis ja kaks aastat peame 
raudselt veel vastu pida-
ma,” ütles Kapten.

Tervitusi tõid kaitseliit-
lastele ka Konguta vallava-
nem Aivar Õun ja Elva abi-
linnapea Toomas Järveoja. 
Jagati aukirju ja kingitu-
si, mida vastu võttes pani 
kaitseliitlane parema käe 
südamele ja deklareeris: 
“Isamaa eest!” Ja nii mõ-
nelgi suurel mehemürakal 
pärlendas liigutuspisar sil-
manurgas...

Muusikat tegi sel piduli-
kul aktusel Elva saksofoni-
kvartett koosseisus Mailiis 
Kurvits, Maris Must, 
Hanno Kurvits ja Ülo Laa-
nesaar. Pärast ametlikku 
osa tõmmati toolid kooma-
le, et Nõo vanatantsurüh-
mal, kelle hulgas tantsis ka 
kaitseliitlasi, oleks jalakee-
rutuseks ruumi.

Peolaua oli katnud 
Waide motell.
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Judokatele kuld 
ja pronks

Möödunud nädala-
vahetusel peeti Narvas 
judo noorte B vanuse-
klassi meistrivõistlused, 
kus Eesti meistrid sel-
gusid 1996.-1998. aastal 
sündinud noorte seas. 
Elvakatest oli  edukaim 
Mairis Holter, kes võitis 
raskekaalus finaalis tal-
linlase Emil Orubi. See 
oli noorele judokale ju-
ba kolmas meistritiitel. 
Kehakaalus kuni 60 kg 
läks võistlustulle suur-
te lootustega Karl-Ernst 
Saal, kuid üllatuskaotus 
esimeses ringis ei luba-
nud rohkemat kolman-
dast kohast. Pronksimat-
šis klubikaaslase Sander 
Ludvigiga maadlusaeg 
ja lisaaeg võitjat ei sel-
gitanud ning kohtunike 
häältega kuulus pronks-
medal Saalile. Samas 
kehakaalus maadles ka 
Kaimar Mekk, kes oli 
seekord seitsmes. Keha-
kaalus kuni 38 kg maad-
les südilt Pärt Laas, kuid 
pronksikohtumises jäi 
ta alla oma ammuse-
le rivaalile Tarvo Jõge-
vale Võrust. Pärdil on 
veel võimalus võita me-
dal Eesti C-klassi esi-
võistlustel maikuus Tal-
linnas.

Päev varem Narvas 
peetud Eesti juuniori-
de meistrivõistlustel oli 
Tevol Tamm  kehakaa-
lus kuni 66 kg viies.
Evelin Pihlak, judotreener

Elva kaitseliitlased pidasid 
kahekümnendat sünnipäeva

Volikogu muutis 
toimetulekutoetuste 
arvestamise korda. Lk 2

Elvast võib saada 
ajutiselt suletud 
linn. Lk 3

Saarlased tulevad 
Elvasse teatrit 
tegema. Lk 5

Elva meistrid 
lauatennises

28. märtsil korraldas 
Elva spordiliit Tartu-
maa tervisespordikesku-
ses Elva lahtised meistri-
võistlused lauatennises. 
Neljas võistlusklassis oli 
osalejaid kokku viisteist. 
Meesveteranide klassis 
võitis kõik mängud Enn 
Ude. Teiseks tuli Kal-
le Kukk, kolmas oli Ka-
lev Kibena. Raivo Tüli 
oli neljas, Kayvo Kroon 
viies.

Meestest tuli Elva 
meistriks Kristo Frei. 
Teise koha sai Marek 
Mats, kolmas oli Kaspar 
Songissepp. Kaido Kom-
pus oli 4., Virgo Pastak 
5., Raul Ellermäe 6. ja 
Taavi Tani 7. Naisi oli 
võistlemas kolm. Elva 
meistriks tuli Teele Tani 
Karin Ojametsa ees. Üld-
arvestuses kolmanda ko-
ha saanud Helle Niilus 
oli parim naisveteranide 
klassis. EPP

Fotol vasakult paremale erukapten Mati Mumm, major Aivo Kapten ja kapten Asko Aren. Viimase selja tagant pais-
tab Kaitseliidu Elva üksuse asutajaliige Mati Jõgeva. Foto Sirje Veldi

SPORT

“Kevadtaevas müristas kõu, sünnipäeva-
pidu kestis varaste hommikutundideni. 
Mul oli südamest hea meel näha nüüd 
juba enesekindlat ja tugevat organisat-
siooni. Edu teile, mehed ja naised, kes 
te olete vabatahtlikult valinud selle õilsa 
tee – Isamaa eest!”
Leili Sarman, endine kaitseliitlane
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Uus programm liht-
sustab sotsiaalamet-
nike tööd ja uued 
piirmäärad on selge-
mad ka taotlejaile.

Sirje Veldi

Elva linnavolikogu kinni-
tas 22. märtsil uued eluruu-
mide alaliste kulude piir-
määrad, mis on aluseks toi-
metulekutoetuse määrami-
sel. Uus määrus muutis pi-
sut seni kehtinud määrust, 
mis kehtis aastast 2002. Va-
jaduse määrust kaasajastada 
tingis sotsiaalministeeriumi 
kasutusele võetud uus in-
fotehnoloogiline rakendus, 
sotsiaalandmebaas STAR, 
mis talletab isikuandmed 
ja võimaldab andmetööt-
lust reaalajas ehk nii öelda 
online. STAR lubab teha pä-
ringuid ligi paarikümnest 
üleriigilisest registrist. Ini-
mesed saavad oma andmeid 
ja enda kohta tehtud otsu-
seid vaadata üle kodaniku-
portaali.

Elva sotsiaalametnikud 
on käinud koolitustel ja ju-
ba aprillis arvutatakse toi-
metulekutoetus uue määru-
se järgi. Erinevused vanast 
määrusest on toodud kõr-
valolevas tabelis.

“Põhiline erinevus va-
nast määrusest on see, et 
uus määrus teeb meile na-
tuke asja lihtsamaks,” ütles 
Elva linnavalitsuse sotsiaal-
nõunik Alo Rebane. “Kui va-
na määrusega olid meil näi-
teks kütte jaoks välja too-
dud kilogrammid ja elekt-
ri jaoks kilovatttunnid, mis 
nõudis hästi palju sellist kä-
sitsi tööd, sest tuli arvutada 
veel ka normpinna järgi, siis 
uue määrusega on kehtes-
tatud ühtne hind kas ruut-
meetri või inimese kohta. 
Need arvud saab eelnevalt 
süsteemi sisestada ja käsit-
sitöö langeb ära.”

Kui varem arvestati küt-
tekulusid tsentraalkütte-
ga majades vastavalt tege-
likele kuludele, siis nüüd 
on arvestuse aluseks kuni 
35 krooni normpinna ruut-
meetri kohta kuus. Alo Re-
base sõnul on siin võetud 
keskmine sooja hind, mis 
on arvestatud tänavuse jaa-
nuari, kui eriti külmal kuul 
kulunud keskmise soojatar-
bimise järgi. Soojahindade 
erinevus ruutmeetriti ole-
neb maja renoveerimise ast-
mest ja siin on reaalselt ka-
sumis need inimesed, kes 
elavad renoveeritud korter-
majas.

Erinevad skeemid
Uus kululiik, mida vara-

semas määruses toetatava 
teenuse hulka ei arvatud, on 
prügivedu. Nüüd võib üksi 
elaval inimesel kompensee-
rida prügiveokulu kuni 75 
krooni kuus ja iga järgmise 
pereliikme kohta veel täien-
davalt kuni 50 krooni kuus. 
Prügi, nagu ka elektrit, vett 
ja gaasi arvestatakse inime-
se pealt, küttekulusid aga 
ruutmeetrite pealt.

Esmakordselt toimetule-
kutoetust taotlejal on kasu-
lik teada, et toetust maks-
takse kehtestatud normpin-
na alusel, mis on ühe ini-
mese kohta 33, kaheliikme-
lisel perel 51 ruutmeetrit. 
Iga lisanduv pereliige lisab 
normpinnale arvessemine-
vaid ruutmeetreid. Kui pen-
sionär elab üksinda kuni 51 
ruutmeetri suuruses korte-
ris, siis on tal õigus kulu-
de kompenseerimisele kogu 
pinna ulatuses. Teistel seda 
õigust ei ole.

Arvesse võetakse kõi-
gi ühes korteris elavate ini-
meste tulud, millelt arves-
tatakse maha selle korteri-
ga kaasnevad kulud norm-
pinna ulatuses. Kui korte-
ri teises toas elab nii öelda 
üürnik, loetakse pererahva-
ga samaks leibkonnaks. Sa-
muti ei saa lapsevanem sõl-
mida üürilepingut oma lap-
sega.

“Meil oli siin ühe erama-
jaga vaidlus, kus arvati, et 
kui laps on töötu, et teda ei 
pea ülal pidama. Aga ühte 
eluruumi kasutav leibkond 
tuleb võtta arvesse,” ütles 

Rebane.
Üürnikel kompenseeri-

takse üürimakseid kirjali-
ku üürilepingu alusel kuni 
30 krooni ruutmeetri koh-
ta. Üürilepingus peab ole-
ma fikseeritud elamispin-
na ja üüri suurus ning muud 
üürnikul lasuvad kohustu-
sed. Makset tõendav doku-
ment on näiteks pangaüle-
kande väljavõte.

Alo Rebane paneb ini-
mestele südamele, et toime-
tulekutoetus ei ole mõeldud 
tekkinud võlgade kustuta-
miseks – nendega peab ini-
mene ise hakkama saama. 
See ei välista aga seda, et 
korterimaksete eest võlgu 
olev inimene ei saaks taot-
leda toimetulekutoetust. 
Eelnev võlg ei saa olla takis-
tuseks toimetulekutoetuse 
määramisel.

Toetus ei ole oma raha
“Meil on olnud juhtu-

meid, kus inimesed, kes on 
saanud toetust, on jätnud 
korterikulud tasumata,” 
räägib Rebane “Üks pere sai 
toimetulekutoetust ja mõt-
les, et see ongi nüüd tema 

raha, et linn maksab oma-
korda veel teenusepakku-
jale. Kuid linn ei maksa to-
pelt. Toetus on sihtotstarbe-
line ja mõeldud ikkagi ai-
nult eluasemekulude kat-
teks.”

Rebase sõnul esitas üks 
pere sotsiaalosakonnale 
koopia arvest, millest jättis 
välja selle osa, kus oli kirjas 
tema võla suurus või millal 
ta viimati maksis.

“Võtsime ühendust kor-
teriühistuga ja saime objek-
tiivse info,” ütles Rebane. 
“Kui inimene ei kasuta toe-
tust sihtotstarbeliselt ja jä-
tab näiteks kaks kuud mak-
sud maksmata, siis tekib 
meil õigus kanda see sum-
ma otse teenuse osutaja ar-
vele. Vanas korras oli see 
aeg kolm kuud.”

Toimetulekutoetust saab 
inimene taotleda täpselt nii-
kaua, kui on vaja, kuni ini-
mese sissetulekud tõuse-
vad. Praegu kehtivate sea-
duste kohaselt saab toime-
tulekutoetust taotleda ini-
mene, kel pärast eluaseme-
kulude eest tasumist jääb 
ühe inimese kohta kätte ku-
ni tuhat krooni ja iga järg-
neva liikme kohta 800 kroo-
ni. Rebase sõnul on juba ha-
katud rääkima ka selle sum-
ma võimalikust tõstmisest, 
kuna sisuliselt elavad need 
inimesed vaesuse piiril.

Elva linnavalitsuse sot-
siaaltöö spetsialisti Gerda 
Kiipli sõnul on toimetule-
kutoetuse saajate arv Elvas 
küllaltki suur. 

(algus EPP nr 10 
13. märts)

Neenu Pavel, Lõuna 
tööinspektsiooni jurist

Kuidas tööleping 
lõpeb?

Poolte kokkuleppel 
võib alati töösuhte lõpe-
tada mingeid piiranguid 
järgimata, tähtajaline le-
ping lõpeb tähtaja möö-
dumisel. Ainult töötaja 
võib töölepingu korrali-
selt üles öelda põhjendust 
kirjutamata, kuid peab 
järgima 30-kalendripäe-
vast etteteatamistähtae-
ga.

Kui töösuhted on sas-
sis või on muud mõjuvad 
põhjused, saab töölepin-
gu nö erakorraliselt üles 
öelda. Töötajale annab 
selleks võimaluse tööand-
japoolse kohustuse olu-
line rikkumine – näiteks 
kohtleb ta töötajat eba-
väärikalt, viivitab oluli-
selt töötasu maksmisega, 
seab ohtu töötaja tervise 
või hea nime. Samuti võib 
seda teha isikust lähtuva-
tel põhjustel – tervise tõt-
tu ei saa enam senist tööd 
teha või vajab invaliidis-
tunud pereliige äkki hool-
damist. Erakorralise üles-
ütlemise puhul tuleb seda 
avalduses ka põhjendada.

Tööandja võib tööle-
pingu erakorraliselt üles 
öelda töötaja isikust tu-
lenevatel (tervise halve-
nemine, töökohale sobi-
matus, töökohustuste rik-
kumine, vara kahjustami-
ne jm) või majanduslikel 
põhjustel (koondamine, 
pankrot).

1. juulist 2009 ei laie-
ne töösuhetele enam Töö-
tajate distsiplinaarvastu-
tuse seadus, kuid uus sea-
dus eeldab, et kui tööta-
ja pole väga ränka rikku-
mist toime pannud, peab 
tööandja teda enne töö-
suhte ülesütlemist hoia-
tama – kõigil peab olema 
võimalus end paranda-
da. Hoiatus ei ole distsip-
linaarkaristus, vaid tähe-
lepanujuhtimine, korra-
lekutsumine. Hoiatust ei 
saa vaidlustada.

Ülesüt lemisavaldus 
esitatakse teisele poolele 
vähemalt kirjalikku taas-
esitamist võimaldavas 

vormis, näiteks e-maili, 
telegrammi või faksi-kir-
jana, sest vaidluste korral 
on oluline tõendada, kes 
kellele kuna ja mis alusel 
töösuhte üles ütles.  

Tööandjapoolsel tööle-
pingu erakorralisel üles-
ütlemisel oleneb sellest 
etteteatamise aeg tööand-
ja juures töötatud ajast. 
Erandina võib tööand-
ja töösuhte üles öelda ka 
päevapealt, kui asjaolu-
sid ja mõlemapoolset huvi 
arvestades ei ole mõistlik 
nõuda töösuhte jätkumist 
kuni etteteatamistähtaja 
möödumiseni. Tööand-
ja peab andma töötajale 
ülesütlemistähtaja jook-
sul mõistlikus ulatuses 
vaba aega uue töö otsimi-
seks.

Kuidas töölepingu 
lõpetamine vormis-
tatakse?

Seadus ei nõua tööand-
jalt enam töölepingu lõpe-
tamise kirjalikku vormis-
tamist. Kuid töötukassas-
se pöörduva töötaja jaoks 
on oluline, et ta saaks 
tõendada, mis kuupäeval 
ja millise sätte alusel töö-
leping on lõpetatud – sel-
lest sõltub töötuskindlus-
tushüvitise saamine.

Tööandjalt tuleb nõu-
da vormikohast õien-
dit nimetusega Tööandja 
tõend kindlustatule, see 
on töötukassa kodulehel 
olemas. Kui tööandjalt ei 
õnnestu sellist dokumenti 
saada, võib üheks töösuh-
te lõppemise alust tõen-
davaks paberiks olla ka 
ülesütlemisavalduse koo-
pia.

Järgmisel nädalal kir-
jutab Neenu Pavel tööle-
pingu lõpetamise vaidlus-
tamisest.

JURIST ANNAB NÕU
Räägime töösuhetest IV Muudeti eluruumide 

kulude piirmäärasid



3. aprill 2010 3

Riigikogulased rää-
kisid eakate päeva-
keskuses euro tule-
kust ja vastasid arvu-
katele küsimustele.

Mare Nõmmik

Riigikogu rahandusko-
misjoni liige Peep Aru kin-
nitas, et euro tulekuks on 
Eestis kõik vajalik tehtud. 
Inflatsiooni kriteerium täi-
deti 2009. aasta novemb-
rist ja valitsussektori de-
fitsiit oli samal aastal 1,7 
protsenti, mis on Euroopa 
Liidu väikseim, nagu ka rii-
gi laenukoormus.

Euroopast vaadatuna on 
Eesti jätkusuutlik ka küm-
ne aasta pärast ning asjad 
ei ole nii, nagu Kreekas. 
Aru sõnul tuleb täpne otsus 
selle kohta, kas Eesti saab 
euro, juulikuul, kuid tema 
arvates on üleminek euro-
le kursiga 15,647 kindel 99 
protsendi ulatuses.

Vaagides euro plusse, 
märkis Aru, et euro tõstab 
Eesti riigi usaldust ja reitin-
gut, mis kindlustab siia in-
vesteeringute tuleku. Euro 
kindlustab ka madala pan-
gaintresside taseme ning 
vähendab valuutavahetuse 
kulusid reisimisel.

Aru püüdis hajutada ka 
hirmu seoses euroga kaas-
neda võiva hinnatõusu ees, 
märkides, et riigil on plaa-
nis korraldada järjepide-
vaid hinnavõrdlusi, kuhu 
kaasatakse tarbijakaitse ja 
kaupmeeste liit.

Ehkki mujal maailmas 
mõõdetakse Baltikumist 
rääkides kõiki kolme riiki 
ühe mõõdupuuga, eristub 

Eesti Aru hinnangul Lätist 
ja Leedust selle poolest, et 
Eestis tehtud reformid on 
õnnestunud paremini.

Euro ja pensionärid
Kohtumisele tulnud va-

nemaealine kontingent ei 
hoidnud oma arvamust va-
ka all. Riigikogulaste tähe-
lepanu juhiti liiga suure-
le sotsiaalsele kihistumise-
le ühiskonnas ning tõdeti, 
et euro tuleku kõrge hin-
na maksavad kinni pensio-
närid. Märgiti, et sotsiaal-
ses valdkonnas on palju la-
hendust vajavaid problee-
me ning selles osas toodi 
paralleele Rootsiga.

Tauniti, et meie pensio-
näride omaosalus retsep-
tiravimite ostmisel on 40 
protsenti ja seega üks kõr-
gemaid Euroopas, vaid 
taanlased peavad ravimi-
te eest meist rohkem maks-
ma. Tõstetud on kaudseid 
makse, tulumaks on kuu-
lutatud “pühaks lehmaks”, 
astmelisest tulumaksust ei 
räägitagi ning käibemaksu 
tõsteti kahe protsendi võr-
ra. Kui töötu ostab leiva-
pätsi, maksab ta selle pealt 
riigi tuludesse 20 protsenti 
käibemaksu.

Jutuks tulid ka pensio-
nid. Seaduse järgi pidi eel-
misel aastal pensionitõus 
olema 14 protsenti, kuid 
seda vähendati 5 protsen-
dile, mis oli üldise kärpi-
mise foonil ka pensionäri-
dele mõistetav.

Kuna praeguste pensio-
näride töö oli selleks baa-
siks, millele rajati Eesti Va-
bariik, tekitas protesti asja-
olu, et riik ei ole moodusta-

nud pensionifondi erasta-
misest saadud rahade baasil 
tänaste pensionäride jaoks. 
Kuna see fond jäi moodus-
tamata, peab riik nüüd sot-
siaalmaksu alalaekumise  
tõttu leidma pensionide väl-
jamaksmiseks kolm miljar-
dit krooni lisaraha muudest 
vahenditest. Seetõttu pee-
takse pensionäre ülearus-
teks ja tekitatakse neis ala-
väärsustunnet.

Ent oli ka teisi arvamusi. 
80-aastane pensionär tun-
nistas, et ta suudab oma 
4500 kroonisest pensionist 
ülal pidada 2-toalist korte-
rit ja selle kõrval ka hästi 
elada ning õnnelik olla. Ta 
soovitas pensionäridel mit-
te viriseda.

Aru ja Aidma tunnista-
sid vaeste olemasolu rii-
gis, kuid nägid leevendust 
probleemile selles, et kihis-
tumist meie ühiskonnas on 
suudetud vähendada kiire-
mini, kui enamikes EL rii-
kides.

Vastates küsimustele, 
väitsid riigikogulased, et 
võrrelduna nende riikide-
ga, kes olid koos meiega 
NSV Liidus, on Eesti nor-
maalne riik ning seega ei 
ole meil häbeneda midagi. 
Et end ära majandada, tu-
li tõsta ka makse. Pensione 
ei ole vähendatud ning riik 
suutis moodustada stabili-
satsioonifondi, mis toidab 
ka pensionikassat. Kui ini-
mene ostab rohkem, tuleb 
eelarvesse ka rohkem käi-
bemaksu, sealt tuleb raha 
ka pensionideks.

Riigikogulaste sõnul 
võiks 21 protsendine tulu-
maks veelgi väheneda, ka 

praegust tulumaksu võib 
pidada astmeliseks, viida-
tes tulumaksuvabale mii-
nimumile. Kuhu piir ast-
melise tulumaksu puhul 
oleks õige sättida, jäi sel-
gusetuks. Eesti Rootsiga 
võrdlemist ei peetud õi-
geks, sest Rootsi pole sõda-
des ja vallutustes oma vara 
kaotanud, Eesti peab selle-
ga hakkama saama, mida 
teenitakse täna.

Kas Riigikogu liikmete 
arvuks võiks olla 51, selle 
üle arutamiseks pakkusid 
riigikogulased rahvakesk-
se diskussiooni algatamist. 
Reformierakond on pakku-
nud ka 81-liikmelist Riigi-
kogu, kuid see mõte on jää-
nud toetuseta.

Tunti huvi, miks ühis-
kond toetab rohkem aren-
dajat kui keskkonna kaits-
jat.

Sellele vastates ütles 
Aidma, et inimene mõjutab 
oma tegevusega keskkonda 
kogu aeg, lahendus on sel-
les, et inimestega tuleb saa-
vutada kompromiss nende 
tingimuste osas, kuidas as-
ju ajada ja loodusressurssi 
kasutada. Mõistetavalt ei 
taha keegi oma territooriu-
mile prügilat, vanglat või 
kruusakarjääri.

Ebanormaalseks pee-
ti olukorda, et Tartu-El-
va bussipilet maksab 26 
krooni, raudteejaamast 
Arbimäele aga 15 krooni.

Kuna see hind on keh-
testatud firmade poolt, siis 
omavalitsus seda muuta ei 
saa ning probleem võib la-
heneda seoses ümberkor-
raldustega ühistranspor-
dis.

MIS JUHTUS

UUDISED

Peep Aru ja Rein Aidma 
väisasid Vesiroosi

Peep Aru sai Asta Luksepaga hää jutusoone peale. Foto: Mare Nõmmik

Elva raad otsustas en-
nast kehtestada ja sul-
geda linnatänavad nii-
kauaks, kuni neil on või-
malik taas korralikult, 
autot lõhkumata ja jala-
luid murdmata, liigelda.

Arvestades viima-
sel volikogu istungil teh-
tud kriitikat linnavalitsu-
se aadressil, kes ei suut-
vat ohjeldada ulatuslikke 
kaevamistöid linnas, tegi 
Elva raad põhimõttelise 
otsuse Elva linn mõneks 
kuuks sulgeda.

Linnapea arvates on 
selleks just täpselt õi-
ge ajastus, kuna enamus 
eramajadest seisab nii-
kuinii tühjana, mida näi-
tab kasvõi korraldatud 
jäätmeveost vabastami-
se taotluste arv. Seega 
on alust arvata, et Elva 
linna tänavatel liiguvad 
peamiselt vaid külalised, 
kelle heaolu pärast peab 
muretsema see omavalit-
sus, kus nad alaliselt ela-
vad. Ka on linnas suure-
nenud töötute arv, kellel 
on samuti võimalik mõ-
neks kuuks kolida näiteks 
maale vanaema või linna 
laste juurde.

Firmajuhid, kel prae-
gustes masu tingimus-
tes niikuinii pole töötaja-
tele pakkuda ei tööd ega 
palka, võiksid samuti mõ-
neks kuuks aja maha võt-
ta, töötajatele puhkust 
anda ja ka ise sõita mõ-
neks ajaks siit hädaorust 
soojale maale.

“Pisut muret teevad 
meile kortermajade ela-
nikud, kes on hetkel lin-
nas kõige lojaalsem kon-
tingent ja keda linn see-
tõttu kindlasti hätta ei jä-
ta,” lubas linnapea. “Neile 
püstitab linn linnast välja 
vabadele maadele mood-
sad telklinnakud ja neile 
tagatakse kõik normaal-

seks eluks vajalik. Elva 
tubli Kaitseliidu malev on 
lubanud iga päev kostita-
da telklinnaku elanikke 
maitsva sõdurisupiga.”

Inimesed, kes vaata-
mata kõigele ei ole nõus 
oma kodudest mõneks 
kuuks lahkuma ning asu-
tused, kes visa jonnaku-
sega siiski tööd jätkavad, 
peavad töö- ja elamisloa 
saamiseks pöörduma lin-
navalitsuse poole ning 
kinnitama oma allkirja-
ga, et on valmis nurise-
mata taluma kõiki vintsu-
tusi, mis läbimatute tee-
de tõttu võivad ette tulla. 
Linnavalitsusel on õigus 
ajutine töö- ja elamisluba 
tühistada, kui tekib kaht-
lus, et usaldust on kuri-
tarvitatud ja endiselt kos-
tab nurinat linnavalitsu-
se saamatuse üle olukor-
da kontrollida.

Kõik linnakodanikud 
peavad linnast lahkuma 
hiljemalt esmaspäevaks 
või esitama selleks ajaks 
töö- ja elamisloa taotlu-
se. Seejärel kuulutatakse 
Elva linn suletuks kõigi-
le, kel puudub vastav lu-
ba. Linnapea sõnul ava-
takse pääs linna niipea, 
kui linnatänavad on taas 
asfalteeritud ning toru-
panijad linnast lahku-
nud, kuid mitte enne kui 
on vaibunud viimanegi 
nurin elanike ja volikogu 
liikmete suust.

“Inimestel peab tekki-
ma eluline vajadus oma 
kodudesse naasta,” ütles 
linnapea. “Samas peab 
linnavalitsus olema kin-
del, et kõik linnakodani-
kud on toruprojekti heaks 
kiitnud. Seega sõltub lin-
na taasavamise kiirus sel-
lest, millal vaibub viima-
ne nurin.” 

EPP

Elvast saab ajutiselt suletud linn

Elvas
Ajavahemikul 29.03 kl 

22 kuni 30.03 kl 15 on 
Nooruse tn 3 maja juu-
rest varastatud pargitud 
punast värvi sõiduauto 
Audi 80, reg. nr. 755TER. 
Vargusega tekitati kahju 
20 000 krooni.

Rõngu vallas
Ajavahemikul 10.02 – 

26.03 on läbi lõhutud ak-
na sisse tungitud Kõdu-
külas AS Rõngu Aed kuu-
luvasse laoruumi. Varas-
tatud 25 keskkütte ra-
diaatorit ja kaks veepum-
pa. Kahju koos lõhkumi-
sega 2300 krooni.

28.03 kl 11.28 teatati, 
et Kalme külas on elektri-
post elektriliinidele kuk-
kunud. Päästjad valvasid 
elektrikute tulekuni ohu-
ala.

Nõo vallas
27.03 kl 04.12 ajal toi-

mus liiklusõnnetus Vis-
si külas Jõhvi – Tartu – 
Valga maantee 156. ki-
lomeetril, kus sõiduau-

to BMW 318, mida juhtis 
20-aastane Jaana, kao-
tas libedal teel juhitavu-
se, sattus külglibisemisse 
ning põrkas kokku vastu-
tuleva veoautoga MAN 
2643, mida juhtis 55-aas-
tane Antanas. Sõiduau-
to juht ja kaassõitja 18-
aastane Maikel toimeta-
ti vigastustega Tartu Üli-
kooli Kliinikumi ja pärast 
esmaabi andmist luba-
ti kodusele ravile. Pääs-
temeeskond abistas ühe 
kannatanu kättesaamisel 
avariilisest sõidukist ja 
kõrvaldas teelt purune-
nud detailid.

Rannu vallas
Ööl vastu 25.03 on 

Väike Rakke külas ra-
ba kõrval seisnud AS El-
va EPT ekskavaatorist 
Daewoo 220 varastatud 
kaks akut, kütusepump 
koos elektrimootoriga 
ja 50 liitrit diiselkütust. 
Kahju 6600 krooni.
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Paljud probleemid 
linnas on selgeks 
vaidlemata, kõik toi-
mub kuidagi juhusli-
kult ja katse-eksituse 
meetodil.

Leelo Suidt

Me oleme palju teinud ja 
teeme ka edaspidi. Oleme 
suutnud kaasajastada las-
teaiad ja oleme üks vähes-
test omavalitsustest, kus 
pole enam lasteaiajärje-
kordi. Peamiselt järgmisse 
aastasse jääb ka gümnaa-
siumi renoveerimine. KOIT 
kavast on Elvale eraldus 
tehtud ja nüüd on veel vaja 
tagada linna omaosalus.

Tänapäeva haridus-
maastikul, kus pidevas ha-
ridusreformide tuultes ja 
kasvava tööpuuduse reaal-
suses peab iga kool oma ek-
sistentsi tõestama ja pide-
valt nii sisu kui materiaal-
tehnilise poole pealt eda-
si arenema. Oluline on ta-
gada kaasaegsed tingimu-
sed, mis omakorda toeta-
vad hariduse väärtusta-
mist. Usun, et me kõik, ja 
eriti noored, mõistame, et 
kvaliteetne haridus ja ene-
se pidev täiendamine an-
nab reaalselt enam võima-
lusi stabiilseks eluks keeru-
lisel ajal.

Tööpuudus Elvas ei ole 
just kõrge, kuid eks igal 
numbril on oma lugu ja 
oma traagika. Linn on pak-
kunud tööd ka töötutele, 
kuid suurt nõudlust ei ole.

Linn ja riik omalt poolt 
saab toetada ettevõtluse 

stabiilsust ja luua võima-
lusi uute ettevõtete tek-
keks. Elvas on üheks näi-
teks Maxima kaupluse ra-
jamine. Palju on tulnud ko-
danike toetusallkirju, kuigi 
osa elanikkonnast on vastu 
ja eks seegi ole mõistetav 
– keegi ei taha ju oma elu-
keskkonda häirivaid tegu-
reid. Või näiteks oma vee-
ettevõtte opereerimise toe-
tamine, et linna firmal ja 
töötajatel oleks tööd ning 
probleemid saaks opera-
tiivselt lahendatud.

On ka tagasilööke
Nii ei toeta linn Elva 

haiglat eurorahade saami-
sel kaasrahastusega, kuigi 
haigla renoveerimine an-
naks juurde töökohti ja pa-
randaks haigete taastusra-

vi. Linna laenukoormus on 
tõest maksimumi lähedal 
ja palju probleeme on veel 
lahendamata. Õnneks la-
heneb see probleem lähi-
ajal teisiti ja loodame, et 
see on parim haiglale, lin-
nakodanikule ja linnale 
tervikuna.

Hoonete Haldamise osa-
kond on päris aktiivselt 
tööle läinud – eesmärgiga 
hoida korras nii linnavara 
kui tegeleda kortermajade-
ga. Probleemiks on Elvas 
kindlasti uute korteriühis-
tute loomise aeglus, aga 
loota võib, et jäätmekäitle-
mine paneb ka selles osas 
rattad liikuma. Tore, et lin-
na saun on veidi sanitaar-
semaks muutunud ja ette-
panekud, mis sai tehtud, 
enamuses ellu rakendatud. 
Jätkuvalt on aga õhus kü-
simus – kas investeerida ja 
teha saun veelgi paremi-
ni korda või läheb hoone 
lammutamisele ja tuleb el-
valastele ning ümbruskon-
na elanikele huvipakkuv ja 
vajalik ujula koos kaasaeg-
se saunaga.

Mulle valmistab muret 
ka linna haljastuse teema. 
Vabandust, kuid need kar-
tulikastid ei olnud linnale 
ehteks ja kuigi suvelillede-
ga täitmine oli veidi ilusam 
– usun, et lahendusi oleks 
teisi. Minu ettepanek kaa-
sata Elvas elavaid haljas-
tusspetsialiste projektipõ-
hiselt ja töötada välja lin-
na haljastusplaan mitmeks 
aastaks, ei ole leidnud lin-
navalitsuses toetust. Aga 
ma ei väsi sellel teemal ja 

ehk leiame ka lahendusi.

Mis aitaks Elvat?
Vajaka jääb linnas üld-

se tuleviku visioonist eri-
nevates valdkondades. Tõ-
si, arengukava ja üldpla-
neering midagi ju ütlevad, 
kuid terviklahendusi ei ole 
ja selleks peaks lähiajal 
saama kokku inimesed, 
kellel on pakkuda lahen-
dusi või kasvõi ainult ideid 
tuleviku Elva üle, sest kui 
ei ole eesmärki silmapiiril, 
toimubki stiihilisi tegevusi. 
Nüüd,  kui Elva liitus kul-
tuurilinnade võrgustikuga, 
kerkis see probleem eri-
ti teravalt üles, kui püüd-
sime leida Elva omapä-
ra, erisust, tunnuseid, mis 
eristaks meid teistest lin-
nadest Eestis ja mis teeks 
Elva põnevaks nii sise- kui 
välisturistidele. Linn män-
dide all või järvede linn – 
seda on mujalgi; väerada 
koos puuskulptuuridega, 
tervislik linn – ega need-
ki päris meie tunnused po-
le, aga mis suunas siis lii-
kuda, milline oleks meie 
brand, mis toetaks ka linna 
planeeringuid, ettevõtlust, 
mainet jne valdkondi. Kas 
võtta midagi minevikust 
või luua koos tulevikku. 
Hiljuti käis meil külas kuu-
lus imagoloog Linnar Prii-
mägi, kes pani asju hoopis 
teisest küljest mõistma ja 
mõtlema.

Kui sellest kõigest ku-
juneks visioonikonverents 
Elva suundumustest, siis 
kas see annaks ka praegus-
tele tegevustele uue sihi?

Elval puudub arengusuund30.03 otsustati:
Kinnitada Elva kal-

mistu urnimatmisplatsi 
kujundusprojekti projek-
teerimistingimused.

Anda raieluba Vahe 
tn 10 kinnistul kasvava 
ühe kuusepuu raiumiseks 
ja Arbijärve katastriüksu-
sel kolme männipuu, ühe 
remmelga, ühe kasepuu, 
kahe haavapuu ning kol-
me kuusepuu raiumiseks; 
kirjalik nõusolek vee- ja 
kanalisatsioonitrasside 
väljaehitamiseks Pikk tn 
42, Vana-Koidu tn 17.

Lugeda korralda-
tud jäätmeveoga mit-
teliitunuks ajutiselt 
jäätmevaldajad aadres-
sil: Pikk tn 44a, Puiestee 
tn 16, Pärna tn 1a, Vapra-
mäe tn 28, Kullese tn 1, 
Jõe tn 2-1, Arbimäe tn 8, 
Vikerkaare tn 6, Vahe tn 
4, Vapramäe tn 6a.

Jätta rahuldamata 
korraldatud jäätmeveo-

ga mitteliitunuks luge-
mise taotlused aadressil: 
Nõmme tn 25, Kuuse tn 
13, Valga mnt 25, Ujula 
tn 22, Tartu mnt 11, Kon-
guta tee 8.

Moodustada kriisi-
komisjon.

Sõlmida Tööprakti-
ka tellimise haldusleping 
Eesti Töötukassaga.

Muuta majandustege-
vuse registri kannet OÜ 
Elva Baar.

Kinnitada registree-
ringu õigsus majanduste-
gevuse registris: Deckol 
Trans OÜ, OÜ Emapuu, 
OÜ Angelika Iluteenu-
sed, OÜ Ingkal Fris, 
Convivator OÜ, Kasriid 
OÜ, FIE Maire Tamm, FIE 
Sirje Viljamaa, FIE Lana-
Ly Simm, FIE Piret Parm, 
FIE Triin Tensing, FIE Sir-
je Väinsalu, VI ja PI OÜ, 
OÜ Karima Elva.

Maia Kukk,  
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Linnas jääb 
vajaka üldse 
tuleviku visioonist 
erinevates 
valdkondades.

PROBLEEM Elva linn otsib kobamisi oma nägu
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Kauaaegne Vane-
muise balletiartist 
ja muusikalavastus-
te assistent Ernst 
Raiste aitab balleti-
tantsijate tuleviku 
kujundamisele kaasa 
tänaseni. Kaitseliidu 
Tartu maleva auliige 
on Valgeristi II klas-
si teenetemärgi ka-
valer, president tun-
nustas elvalast rii-
gikaitseliste teenete 
eest 2007. aastal Kot-
karisti IV klassi tee-
netemärgiga.

Milvi Kapaun

Kuidas teist balleti-
artist sai?

Ida Urbel leidis mu Tar-
tu raudteelaste klubi rah-
vatantsurühmast, kus koo-
li ajal tantsisin. Urbel oli 
1935. aastal alustanud Va-
nemuises tantsuteatri ra-
jamist. Naistantsijaid an-
dis Tiina Kapperi tantsu-
kool, aga noori meestantsi-
jaid otsis Urbel linna tant-
surühmadest. Tegi mulle 
ettepaneku, kas ei tahaks 
tulla teatrisse tantsima. Nii 
hakkasin 16-aastaselt bal-
letti õppima. Ega mulle see 
hästi ei meeldinud. Tundus 
füüsiliselt väga raske ole-
vat. Esimesed paar tundi 
käisin ära, siis mõtlesin, et 
ma vist enam ei tule. Tree-
ningute edenedes hakkas 
aga meeldima. Pool aas-
tat olin õpilane, palka ei 
makstud. Siis Urbel vaatas, 
et poiss saab hakkama, an-
ti osasid ja võeti palgale.

Esimene osatäitmi-
ne?

Tegin rühmatantsus 
kaasa balletis “Esmeralda”, 
mis oli Vanemuises esime-
ne täismetraažiline balleti-
etendus. Kõige meeldivam 
on olnud Parise osa Pro-
kofjevi balletis “Romeo ja 
Julia”. Klassikaline, kuum 
teos, milles oli tunda ajas-
tu hõngu. Julia osa tantsis 
Velda Otsus, Udo Väljaots 
oli Romeo. Viimane osa-
täitmine oli mul 2000. aas-
tal, kui Ülo Vilimaa kutsus 
mind “Tuhkatriinu” eten-
duses kuninga osa tegema.

Tantsijatöö katkes-
tas sõda?

1943. aastal mobiliseeri-
ti saksa sõjaväkke. Sattusin 
Eesti Leegioni, Debica õp-
pelaagrist Narva pataljoni.
Võitlustee viis Ukrainasse 
Dnepri äärde. Kuulusime 
tankidiviisi “Wiking” koos-
seisu. Sattusime Tšerkassõ 
piiramisrõngasse. Hitler 
ei lubanud taganeda mit-
te üks samm, ükski mars-
sal ei julgenud omapäi väl-
ja ka murda. Lõpuks an-
dis marssal Manstein oma-
voliliselt käsu väeosa gru-
pil välja murda. Sain käest 
haavata. Minu kõrval ol-
nud mees sai miinipilduja 
miinist surma.

Pärast sõda jätkasi-
te Vanemuises?

Jah. Kaks aastat sai ka 

Estonias tantsitud, kuid 
Tallinnas ei saanud elamis-
pinda ning tulin Tartusse 
tagasi. Balletis olin kokku 
kakskümmend kolm aas-
tat, kuni pensionini 1966. 
aastal. Tahtsin teatrist ära 
minna, aga Ird ütles, et ei 
lähe sa kuskile, temal vaja 
assistenti muusikalavastus-
tesse. Urbel soovitas mul 
ka see amet vastu võtta. 
Töötasin assistent-lavasta-
jana Irdi kõrval kaksküm-
mend aastat.

Kuidas Vana Hirm-
saga kootöö sujus?

Rahulikult. Nagu ta ise 
ütles, oli teatris kaks-kolm 
inimest, kelle peale ta kar-
juda ei saa. Nimesid ta ei 
öelnud, aga minu peale ta 
miskipärast ei paukunud. 
Ird ütles, et ta muusikat ei 
jaga ja on vaja inimest kõr-
vale, kes seda jagab ja asjad 
paika paneb. Ird tuli proo-
vi, andis näitlejatele juht-
nööre lavalises liikumises, 
seletas, mida tahab sellest 
tükist dramaturgiliselt saa-
da. Seda niinimetatud itaa-
lia laulmist, kus “ainult vo-
kaale ajavad suust välja”, 
ta ei sallinud. Ütles, et laul-
da tuleb nagu Georg Ots, 
et vaataja saab ikka aru ka, 
mida lauldakse.

Tantsuteatriga olete 
seotud tänaseni?

Kuulun Eesti Kutseliste 
Tantsijate Loomeliidu juha-
tusse. Löön kaasa meie bal-
letitantsijate tuleviku ku-
jundamise kaasaaitamisel. 
Koos balletijuhtidega mõt-
leme ja kaalume tantsijate 
professionaalsete võimete 
arendamise võimalusi ning 
aitame pensionile jäänud 
tantsijatel tööd leida.

Vabariigi taaskeh-
testamisel sai teist ak-
tiivne kaitseliitlane ja 
noorkotkaste juhen-
daja. Mis köidab teid 
kaitseliidu tegevuses 
praegu?

Kaitseliidu Tartu ma-
lev sai endale uue peali-
ku, nüüd edeneb kaitselii-
du tegevus kindlasti aktiiv-
selt edasi. Majori aukraadis 
Ülar Vomm on tugev isik-
sus, intelligentne, korrekt-
ne, sõnakas ja enesekindel. 

Just selline, nagu üks noor 
Eesti ohvitser olema peab. 
Juhist oleneb kõik.

Olete ka jahimees?
Jah, 1950. aastast. 

Meil oli teatris tore jahi-
seltskond, initsiaatorid 
olid Evald Tordik ja Artur 
Treial. Olen ka Rannu jahi-
meeste seltsi liige. Teatrist 
metsa minna – see oli hea 
vaheldus ja elamus.

Kas olete karu ka 
kohanud?

Rannus oli ükskord 
metssea ajujahis kaks ka-
ru sees. Meestel juba püs-
sid laskevalmis, mina nä-
gin ära, hõikasin, et ärge 
laske, karu on! Karu jook-
seb nii, et puupilpad ja ok-
sad käppade alt lendavad! 
Teine karu oli ka – torma-
sid jahimeeste vahelt läbi.

Olete Elva tennise-
klubi üks asutajatest?

Jah, kuid viimased aas-
tad pole aktiivselt mängi-
nud. Oma tütre õpetasin 
siin tennist mängima. Kui 
ta Tallinnast külla tuleb, 
siis käime tenniseväljakul 
mängimas. Tütar Anne on 
Aktuaalse Kaamera toime-
taja.

Kes on olnud män-
gupartneriks tennise-
väljakul?

Kõige rohkem olen ten-
nist mänginud Ants Lau-
teriga, kes suunati “kodan-
liku natsionalistina” Tal-
linnast Tartusse Vanemui-
sesse tööle. Karl Kalkuni-
ga käisime temaga korda-
mööda Toome tenniseväl-
jakutel mängimas. Lauteril 
oli nägemine kehva, tahtis, 
et pall õigesti ette mängi-
takse. Oma prouaga män-
gis ka, aga siis oli pahan-
dust, et ei oska palli hästi 
ette mängida.

Kuidas juubelit tä-
histate?

Teatri kolleegid kutsusid 
mind kolmapäeval teatris-
se, tähistasime sünnipäeva 
kergel kujul. Sünnipäeva-
de tähistamine Shakespea-
re kohvikus on meie vete-
ranide sektsiooni tore tra-
ditsioon. Igal kolmapäeval 
käime koos juttu ajamas, 
istume ja klatšime seal.

JUUBILAR Ernst Raiste – Vanemuislane 
kogu elu

Ernst Raiste toaseinal oleva lõbusa pildi juubilarist 
jahimeherollis maalis tütar isale 50. sünnipäevaks. Foto: 
Milvi Kapaun

Hingelt isamaalane,  
elukutselt tantsija
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 Elva Piiga 2000 tiitli 
sai Katrin Ritso.

 Arbimäel avas uksed 
kauplus AjaO. Eestis 
on see viies omataoline 
kauplus.

 Segakoor AVE tähis-
tas 25. sünnipäeva. 1. 
aprillil 1975 sai kokku 
24-liikmeline seltskond, 
mis järjest suurenes.

 1. aprillil avab Jää-
tisekohvik oma uksed 
aadressil Tartu mnt 15.

 Centrumi baari kogu-
nes Elva linna spordi-
eliit, parimatele anti üle 
auhinnad.

 Kirde poes maksis 
liitrine Gutta mahl 
11.90.

10 AASTAT
13. aprillil kell 19 esi-

neb Elva Kultuurikesku-
ses Sinilind Kuressaare 
Linnateater etendusega 
“Vares”, millega tuuak-
se tartumaalastele pisut 
saare õhku.

Lavastuse alustekstiks 
on Abruka kirjaniku Jüri 
Tuuliku samanimeline ro-
maan “Vares”, kuid mitte 
ainult. Ainet on lavastaja 
Raivo Trass koos drama-
tiseerija Urmas Lennuki-
ga võtnud veel mitmetest 
Tuuliku novellidest nagu 
“Üksik lind mere kohal”, 
“Siig hullab novembri-
öös”, “Inimeste vahel on 
räime ja angerjat”.

“Vares” kompab lu-
gupidamise ja austuse-
ga inimväärikuse pii-
re, püüab aru saada sel-
lest, mis määrab inime-
seks olemise, veel enam, 
ta keerab peegli nurkapi-
di saalile kätte – ehk näe-
te ka ise. Nii saab publik 
nutta ja naerda üheskoos 

näitlejatega, lasta luike ja 
kasvatada varesepoega, 
“tuulutada tuharaid” ja 
komistada litslibedal põ-
randal...

Kuressaare Linnateat-
ri 10. taasavamise aas-
tapäevaks sündinud näi-
dend on kummardus nii 
kodukoha rahvale, saar-
laste poolt kodustatud 
Abruka kirjamehele Jüri 
Tuulikule kui näitekuns-
tile Kuressaares. Lõp-
peks ei ole siiski oluline 
see, kas näitemängu te-
gelased on pigem saarla-
sed kui abrukalased või 
pigem eestlased kui saar-
lased, pigem maailmako-
danikud kui eestlased. 
Inimesed jäävad inimes-
teks, lahendust nõudvad 
dilemmad ikka dilemma-
deks, nagu meri jääb me-
reks ning tuuled ei puhu 
kunagi vaid ühest suu-
nast, ja nii aastaküm-
neid.

Kuressaare Linnateater

Saaremaa teater tuleb “Varesega”

Vasakult Hannes Prikk (Leemet), Aili Salong (Luigi), 
Piret Rauk (Liivi) ja Mati Talvistu (Kaalep). Foto: Erika 
Salajõe
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23.-26. märtsil toi-
munud 4 hüppemäe 
turneel said kaksik-
võidu Kevin Maltsev 
ja Andreas Ilves El-
va suusaklubist. 
Lõppes noorte kari-
kasari suusahüpe-
tes ja kahevõistlu-
ses.

Milvi Kapaun

Nelja hüppemäe turnee 
viidi läbi Viljandi, Võru, 
Elva ja Otepää suusahüp-
pemäel neljas vanusegru-
pis. Kõige rohkem osale-
jaid – 15 oli kuni 8-aas-
taste vanuseklassis, nen-
de hulgas ka neli tütar-
last. Tüdrukutest võitis 
turnee kõigil neljal mäel 
hüpanud Airiin Pikk Ote-
pää spordiklubist, kes ko-
gus 730,3 punkti. Jaan-
Raimund Margus Elva 
Suusaklubist sai pronks-
medali.

Kuni kümneaastas-
te võistlejate hulgas tõid 
Elvasse kaksikvõidu Ke-
vin Maltsev ja Andreas 
Ilves. Neljast hüppe-
mäest kolmel parim ol-
nud Kevin Maltsev kogus 
719,7 punkti. Andreas Il-
ves lendas klubikaasla-
sest kaugemale Elva K-25 
hüppemäel ja sai kokku 
703,4 punkti. M12 klas-
sis oli parim Artti Aigro 
Otepäält. Meeste kolmik-
võit läks Lätimaale, võitis 
Matiss Melders.

Karikasarja kokkuvõte
26. märtsil Otepääl 

toimunud suusahüppe- 
ja kahevõistluse etapiga 
lõppes ka 31. jaanuaril 
Võrus alanud Eesti Suu-
saliidu kuue-etapiline ka-
rikasari. Kuni 8-aastas-
te tüdrukute ja poiste ar-
vestuses tuli karikavõit-
jaks nii suusahüpetes kui 
kahevõistluses Robert 
Toompuu Nõmme spor-
diklubist. Jaan-Raimund 
Margus oli suusahüpetes 
neljas ja kahevõistluses 
viies. Kuni 10-aastaste 
klassis tuli karikavõitjaks 
nii suusahüpetes kui ka-
hevõistluses Andreas Il-
ves. Otepää etapil suusa-
hüpetes oma vanuseklas-
sis Eesti meistriks tulnud 
Kevin Maltsev sai kari-
kasarja kokkuvõttes suu-
sahüpetes teise ja kahe-
võistluses neljanda koha.

MN-12 klassis oli El-
va poistest suusahüppe-
sarjas ainult koduetapil 
osalenud Karl Kristjan 
Maltsev 12., kahevõistlu-
se sarjas sai ta 10. koha.

Kuni 14-aastaste võist-
lusklassis osales Krist-
jan Ilves karikasarja ka-
hel etapil ning oli suusa-
hüpetes ja kahevõistlu-
ses kokkuvõttes 5. Suusa-
hüppesarja võitis lätlane 
Kristaps Nežborts, kahe-
võistluse Mairo Nupp Võ-
ru spordikoolist. Meestest 
tuli suusahüpetes karika-
võitjaks Matiss Melders 
Lätist, kahevõistluse ka-
rikavõitja oli ES Põhja-
kotkas Tallinn esindaja 
Raimond Põldaru.

Elvasse kaksikvõit

27. märtsil Otepääl 
Tehvandi suusaradadel ja 
lasketiirus toimunud Ees-
ti lahtiste meistrivõistlus-
te teisel etapil laskesuu-
satamises selgusid Ees-
ti meistrid individuaal-
võistluses. Osalesid ka 
Leedu ja Läti laskesuusa-
tajad. Eesti laskesuusa-
koondis koduvõistlustel 
ei osalenud. Meestest või-
tis meistritiitli 20 km ra-
jal tiirudes kaks mööda-
lasku teinud Karel Viigi-
puu, naistest Sirli Hanni, 
kes ei tabanud samuti 
märki kahel korral. Nai-
si oli stardis kaks. Susan 
Pihelgas eksis tiirus ka-
heksal korral ja kaotus 
Hannile oli 18 minutit. 
Meeste klassis oli elvala-
ne Siim Ala neljas.

Elva suusaklubi las-
kesuusatajatest oli kuni 
13-aastaste poiste vanu-
seklassis 4 km distant-
sil Karl Margus 4. ja Mih-

kel Unt 5. Kuni 15-aastas-
te noormeeste 6 km rajal 
oli Kaius Loos 12. ja Pee-
ter Kompus 14. Vanuse-
klassis M17 oli Kait Kom-
pus 8 km rajal 13. Juu-
nioride klassis sai Ka-
lev Ermits pronksmeda-
li, Rando Kaljuvee oli 4. 
Andreas Tobreluts oli 8., 
Verner Lessing 12. Nais-
juunioridest võitis Kristel 
Viigipuu Karmen Alneki 
ees. Viigipuu tegi 12,5 
km distantsil püstitiiru-
des kokku neli mööda-
lasku, Alnek eksis samuti 
neljal korral, kaotus võit-
jale oli kaksteist minutit.

Meesharrastajate 5 km 
distantsil oli Veiko Kütt 
8., Ilmar Vähi 10. ja Kal-
mer Kilvits 12.

Noorematest meesve-
teranidest oli Heiki Mäe-
salu 5. M50 klassis võitis 
5 km sõidu Toomas Viigi-
puu. 
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Karel Viigipuu võitis 
individuaalvõistluse

Eelmisel nädalal Itaa-
lias Brussonis toimunud sõ-
javäelaste maailmameistri-
võistlustel laskesuusatami-
ses võitis Eesti koondis pat-
rullsuusatamises kuldme-
dali. Lasketiirud puhtalt lä-
binud Priit Narusk, Indrek 
Tobreluts, Kauri Kõiv ja Ro-
land Lessing läbisid 25 km 
pikkuse võistlusmaa ajaga 
1:04.09,9. Teisena lõpeta-
nud Šveitsi koondis kaotas 
eestlastele 17,7 sekundit.

Laskesuusahooaeg lõp-
pes eelmisel nädalal Hantõ-
Mansiiskis toimunud MK 
etapiga.

Naiste 7,5 km sprindis sai 
lamadestiirus kaks ja püsti-
tiirus ühe möödalasu teinud 

Eveli Saue 46. koha. Kaotus 
võitjale venelanna Jana Ro-
manovale oli 2.28,2. Kadri 
Lehtla sõitis kaks trahvirin-
gi ja oli 67 lõpetaja seas 52.

Meeste 10 km sõidu võitis 
tiirud eksimusteta läbinud 
venelane Ivan Tšerezov.

Eesti koondislasi oli star-
dis kaks. Hea sõidu tegi ühe 
trahviringi sõitnud Priit 
Viks, kes lõpetas 38. ko-
hal ning teenis kolm maa-
ilmakarika punkti. Daniil 
Steptšenko tegi kolm möö-
dalasku ja lõpetas 75. ko-
haga.

28. märtsil toimunud se-
gateatevõistlustel sai Eesti 
teatenelik 17. ehk eelviima-
se koha. Tugevas lumesajus 

toimunud võistlusel edestas 
Eesti ainsana Soome võist-
konda. Teatenelik koossei-
sus Kadri Lehtla, Eveli Saue, 
Daniil Steptšenko ja Priit 
Viks kasutasid ära 14 varu-
padrunit, trahviringi pidid 
sõitma Saue, Steptšenko ja 
Viks. Võitis Saksamaa teate-
võistkond. 

MK hooaja üldkokkuvõt-
tes võitis naistest sakslan-
na Magdalena Neuner 933 
punktiga. Tema kaasmaa-
lane Simone Hauswald oli 
854 punktiga teine. Hele-
na Jonsson Rootsist oli  kol-
mas. Kadri Lehtla kogus 
hooaja jooksul 48 MK punk-
ti ja oli 66. 

Meestest võitis karikasar-

ja 828 punktiga norralane 
Emil Hegle Svendsen. Aus-
terlane Christoph Sumann 
oli 813 punktiga teine ja 
Ivan Tšerezov 782 punkti-
ga kolmas. Eestlastest pa-
rimana sai Roland Lessing 
kokku 79 punkti ja oli 59. 
Martten Kaldvee ja Indrek 
Tobreluts kogusid 36 punk-
ti ja olid vastavalt 78. ja 79. 
Kauri Kõiv oli 11 punktiga 
101., Priit Narusk 8 punk-
tiga 107. MK punkte kogus 
hooaja jooksul 116 laske-
suusatajat.

Riikide arvestuses oli 
Eesti 35 riigi hulgas 3037 
punktiga 19. kohal. Esikoha 
sai Saksamaa. 
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21. märtsil Otepääl 
Tehvandil toimunud 
Eesti meistrivõistlus-
tel suusahüpetes ja 
kahevõistluses võttis 
hüppemäel tiitlivõi-
du 13-aastane Krist-
jan Ilves Elva suusa-
klubist.

Milvi Kapaun

Kahepäevasena planee-
ritud Eesti meistrivõistluste 
läbiviimist ilmaolud ei soo-
sinud ning tiitlivõitjad suu-
sahüpetes ja kahevõistlu-
ses tuli selgitada ühel päe-
val. Võistluspäeva alusta-
ti kahevõistluse hüppevoo-
ruga, millele järgnesid in-
dividuaal- ning meeskond-
lik suusahüppevõistlus. Mit-
metel võistlejatel tuli päe-
va jooksul sooritada kokku 
kuus võistlushüpet ja läbida 
Tehvandi radadel kahevõist-
luse 10 kilomeetrit vabateh-
nikas. Osales Eesti suusa-
hüppajate ja kahevõistleja-
te paremik.

Eesti meistriks suusahü-
petes K90 mäel tuli hooajal 
häid õhulende Eestist kau-
gemalgi näidanud Kristjan 
Ilves. Teise koha saanud Al-
do Leetojaga (Rakvere SK 
Telemark) võrdselt 90 ja 
90,5 meetrit hüpanud Elva 
noormees teenis kohtuni-
kelt 228,5 stiilipunkti, mil-
lega edestas konkurenti 3,5 
punktiga.

Kolmas oli 90,5 ja 89 
meetriste hüpete eest 223,5 
punkti saanud Siim-Tanel 
Sammelselg Nõmme spor-
dikoolist. Elva suusaklu-
bi võistlejatest oli Illimar 
Pärn 6. (84 ja 88 m; 206 p.), 
Karl Mustjõgi 15. (69,5 ja 
68,5; 125,5), Tõnis Kartau 
16. (74,5 ja 66; 120) ja Tiit 
Orlovski 19. (68 ja 60; 99).
Osales 23 suusahüppajat.

Head võistlust tegema
Endalegi üllatusena 

meistritiitli võitnud Kistjan 
Ilvese sõnul pidas ta enne 
Eesti paremikuga võistlus-
tulle asumist heaks tulemu-
seks kohta esikuuikus. Esi-
mene õnnestunud hüpe an-

dis aga lootust auhinnako-
hale pürgimiseks.

“Läksin lihtsalt head 
võistlust tegema, anda en-
dast parim,” rääkis Kristjan 
Ilves. “Lootsin, et kuue sees 
oleks päris hea olla. Pärast 
esimest hüpet vaatasin, et 
ohoo, olen kolmas! Kui tei-
se samasuguse hüppe teen, 
on võimalik tõusta ka pare-
male kohale. Teine hüpe tu-
li aga veel parem. Olin küll 
väga rahul!”

Eesti suusahüppeajaloos 
pole täiskasvanute meistri-
tiitlit nii noor sportlane va-
rem võitnud. Tihedas kon-
kurentsis näitas noor suu-
sahüppaja ka head võistlus-
närvi.

“Medalikohta küll ei loot-
nud, Eesti paremik oli ju ko-
hal,” rääkis võitja isa ja tree-
ner Andrus Ilves. “Üllatav, 
et Kristjan suutis ennast tei-
sel hüppel veel kokku võt-
ta. Tavaliselt nooremad ja 
vähemkogenud võivad küll 
ühe hüppe hästi teha, teine 
hüpe ei pruugi nii hästi väl-
ja tulla. Natuke oli õnne ka, 
ei pabistanud, tegi ära, mis 
vaja.”

Meistritiitel jäi Elvasse
Kolmekordse Eesti meist-

ri Illimar Pärna hüpped see-

kord 90 meetrini ei kandu-
nud ning elvalane pidi lep-
pima 6. kohaga.

“Tehniliselt oli soori-
tus kehv ja tulemus oli see-
kord selline,” seletas lõppe-
nud hooaega mitte eriti õn-
nestunuks hinnanud Pärn. 
“Kristjan hüppas tehniliselt 
suurepäraselt ja noore poi-
si närv pidas vastu, minu 
poolt ainult kiidusõnad! To-
re, et Kristjan kastanid tu-
lest välja tõi ja võidu ikka 
endiselt Elvale jättis.”

Suvistel suusahüppe-
võistlustel head vormi näi-
danud Illimar Pärna sõnul 
on Eesti suusahüppekoondi-
sele rusuvalt mõjunud tree-
ner Martin Höllwarthi lah-
kumine.

“Kurnav hooaeg läbi… 
Hetkel puhkan vaimu ja 
füüsist, kogun jõudu edas-
pidiseks,” seletas Pärn. “Su-
vine pool oli enam-vähem, 
aga talvistel võistlustel ei 
õnnestunud eriti midagi. Oli 
keeruline periood, koondis 
hakkas lagunema. Alates 
treener Martin Höllwarthi 
lahkumisega, edasi oli kõik 
raskendatud, vaimne pool 
väsis. Püüan pead mitte 
norgu lasta ja asjaga edasi 
minna.”

Meeskondlikes suusa-

hüpetes võitis 568 punkti-
ga ülekaalukalt meistritiit-
li Nõmme SK I võistkond 
koosseisus Raiko Heide, 
Siim-Tanel Sammelselg ja 
Tanel Levkoi. Elva suusa-
klubi hüppajad Tõnis Kart-
au, Kristjan Ilves ja Illimar 
Pärn said kokku 490 punk-
ti ja pidid seekord leppima 
teiseks tulnud Otepää spor-
diklubi võistkonna järel kol-
manda kohaga.

Kahevõistluses 
kaheksas

Kahevõistluse suusahü-
pete arvestuses 88,5 meet-
rit hüpanud noorim osaleja 
Kristjan Ilves sai murdmaa-
rajale 90 meetrit hüpanud 
Kaarel Nurmsalust kuus se-
kundit hiljem. Nurmsalu 
hoidis 10 km distantsil liid-
ripositsiooni lõpuni ja tu-
li Eesti meistriks. Teise ko-
ha sai Karl-August Tiirmaa 
Otepää Spordiklubist. Kol-
mandana lõpetas hüppe-
vooru järel kümnendana ra-
jale saanud SÜ Taevatäht 
esindaja Kail Piho. Endast 
vanemate võistlejatega suu-
sarajal konkureerides tegi 
Kristjan Ilves head sõitu ja 
lõpetas kaheksandana. Tiit 
Orlovski oli 9., Karl Mustjõ-
gi 12.

Elva rühmvõimle-
jad Noella-Madleen Pärn 
ja Reelika Jõgi osale-
sid VK Janika võistkon-
na Balance koosseisus 
27.-28. märtsil Jyväsky-
läs toimunud juuniori-
de MK etapil, mille raa-
mes toimus 12-14 aas-
tastele tütarlastele rah-
vusvaheline turniir Sil-
ver leap. Finaalvõistlu-
sel osales kümme rüh-

ma, neist kolm Eestist. 
VK Janika rühm Balance 
saavutas 31,1 punktiga 
kõrgelt hinnatava neljan-
da koha. Võitis Venemaa 
rühm Roxett 34,9 punkti-
ga. Eesti Piruett sai 32,65 
punkti ja kolmanda koha. 
Eesti rühm Garnett oli 
30,15 punktiga seitsmes. 

EPP

Kristjan Ilves Eesti 
meister suusahüpetes

Kuldmedal sõjaväelaste MM-ilt

Elva võimlejad võistlesid Soomes

Kristjan Ilves lõpetas suusahooaja ilusa punktipanekuga Eesti meistrivõistlustel 
Tehvandi hüppemäel. Kui kõrgele noor kahevõistleja ja suusahüppaja oma sporditee 
karjääriredelil astub, näitab tulevik. Foto: Milvi Kapaun
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Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. 501 0361

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa kasemahla. 517 4014

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 info@balticloghouses.ee

Maaler-krohvija. 5816 5557

Ohtlike puude raie. 5810 8597

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Raamatupidamisteenused. Aas-
taaruannete koostamine. Info 
506 9518; info@passiva.ee

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Uksed, aknad, mööbel. 512 
1766

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. Järelmaksuvõimalus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab 
korstnapühkimis- ja pottsepatöid 
(ahjud, pliidid, kaminad, korst-
nad), pensionäridele ja korteri-
ühistutele püsisoodustus 10%. 
Info www.korstnaproff.ee või tel. 
5557 9399

Elektritööd. El. kilpide renoveeri-
mine. Liitumiskilpide paigaldus. 
Vajalik dokumentatsioon Eesti 
Energiale. 5340 3364

Hooldan vanureid. 5190 4809

Ostan traktori MTZ-82. 5662 
7408

OÜ Chin-Est, Elvas, Tartu mnt. 
31A, ostab kvaliteetset põld-
heina (ca 200 kg). Samas anda 
rendile äripind (köetavad ruu-
mid 150 m²). Info tel. 504 6359 
või 516 1311

Tulen kohale ja ostan kasuta-
tud raamatuid. Raha kohe. 734 
1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Müüa lõhutud küttepuud, kui-
vad/toored. Tel. 511 3543

Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss 

laupäeval postkastis 
ei ole, andke sellest 

toimetusele 
teada tel. 730 9899 

(E-N) või e-mail  
epoiss@kodu.ee

Avaldame südamlikku 
kaastunnet Lelija Kattaile 

ja Toomasele perega ema, 
vanaema ja vanavanaema

HELMI SILAKU
surma puhul.

KÜ Rukkivälja

ENNO JUUST
Südamlik kaastunne 

Kalmerile ja Kaiale perega 
isa kaotuse puhul.

Kalmer ja Enn

Aitan majapidamis- või remondi-
töödel. 5800 2634

Peod ja üritused. www.peod.pri.
ee, 5674 2547

Otsin tööd koduabilisena (soo-
vituskirjaga). 5698 9686

Rõngu Pagar võtab tööle pagari 
ja kondiitri. Täpsem info telefonil 
5553 9300



3. aprill 2010

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Lisaks SOODSAD PAKKUMISED

SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

31. märts – 11. aprill

SUUR SAAK
ÜLE 250 SOODSA
HINNAGA TOOTE!

PARFÜMEERIA OSAKONNAS
Valik Manhattan PUUDERKREEME 

69.-
Maybelline JUMESTUSKREEMID 

alates 99.-
Lóreal ja Maybelline RIPSMETUŠID 

alates 99.-

Kaupluses KODU &TEHNIKA

Müügil ZUUMbox 
999.-

Lisaks TASUTA 3 kuud 
Zuum TV teenust!

Avatud uus kummipost
           Elvas, Pikk 19

E-pood WWW.AUTOFER.EE

Parimad autokaubad - FIXUS!

Ostes jooksu rehve meilt, paigaldus TASUTA

E - R 8 - 18
      L 9 - 15 töökoja tel 508 8930

OÜ Marepleks   *   Valga mnt 7  *   tel 7 303 667

Aprillis nelja rehvi vahetus
kõikidele sõiduautodele 300.-

UUDIS!
Teostame õlivahetust.

Ostes õli meilt, õlivahetus TASUTA


